
اخبار كشور

جشنواره موسیقی فجر
محل بروز استعدادهای سرود

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی شامگاه یکشنبه ســی ام بهمن ماه با حضور در 
فرهنگسرای ارسباران ضمن تماشای اجرای تعدادی از گروه های نوجوان بخش سرود 
جشنواره موسیقی فجر از استاد حمید شاهنگیان آهنگساز باسابقه سرودهای انقلابی 

تجلیل به عمل آورد.
محمدمهدی اســماعیلی در حاشیه این بازدید گفت: امسال برای نخستین بار 
است که اجراهای بخش ســرود به طور رسمی و در شرایط مسابقه ای در جشنواره 

موسیقی فجر روی صحنه می رود.
اســماعیلی با اشاره به اینکه تجلیل از اســاتید برجسته حوزه سرود از اقدامات 
شایسته ای است که امســال در کنار اجراهای بخش سرود جشنواره موسیقی فجر 
انجام می شود، به جایگاه بی  بدیل استاد شاهنگیان که مورد تجلیل قرار گرفت، اشاره 
کرد و گفت: بســیاری از کســانی که حال و هوای دوران انقلاب اســلامی را درک 
نکرده اند، با شــنیدن آثار دلنشین استاد شاهنگیان شــور آن دوران برایشان تداعی 
می شــود که این مســئله از ویژگی های ممتاز آثار انقلابی استاد به شمار می رود و 

نمونه ای از همراهی جریان هنری کشور با نهضت بزرگ مردم ایران است.
وی با بیان اینکه وزارت فرهنگ در دوره جدید به دنبال توسعه حوزه سرود در 
زمینه های مختلف است، خاطرنشان کرد: سرود از محصولات هنری انقلاب اسلامی 
 محســوب می شود زیرا حوزه ســرود در دوران پیروزی انقلاب اسلامی به شکوفایی 
رسید و از دهه ۹۰ نیز شاهد رویش جدیدی در سرود هستیم که این مسیر با شدت 

در دوره جدید در حال حرکت است.
اسماعیلی در پایان به فعالیت ۴ هزار گروه سرود کانون فرهنگی مساجد پرداخت 
و گفت: حوزه سرود دارای استعدادهای برجسته ای است که پرورش و حمایت از این 
استعدادها از اهمیت بالایی برخوردار است و خوشبختانه امسال جشنواره موسیقی 

فجر به محلی برای بروز استعدادهای سرود بدل شده است.
بنا بر این گزارش در این برنامه از ســیدحمید شاهنگیان آهنگساز پیشکسوت 
انقلابی با اهدای لوح، هدایا و یک اثر پرتره از وی که توســط علی مینایی به تصویر 

کشیده شده بود، تجلیل شد.
گفتنی است، سی و هشتمین جشنواره موسیقی فجر از ۲۸ بهمن  تا سوم اسفند 

در بخش های رقابتی )جایزه باربدَ( و غیررقابتی برگزار می شود.
کارخانه تولید حسرت در سریال های نمایش خانگی

با وجود آنکــه در تهران متراژهای بین ۵۱ تا ۸۰ بیشــترین درصد را به خود 
اختصاص داده اما در سریال های شبکه نمایشی خانگی بیشترین درصد خانه ها متعلق 

به املاک بزرگ و لوکس و بعد از آن خانه های ویلایی است.
به گزارش ایرنا، در این ســریال ها، ۷۲.۵ درصــد خانواده ها مالک و ۱۵ درصد 
مستاجر نشــان داده شده اند. در ۱۲.۵ درصد نیز صحبتی از مالک یا مستاجر بودن 

نشده است. 
اگرچه می توان به دلیل وضعیت مالی مناســب نشــان داده شــده در سریال، 
صاحبان خانه را مالک در نظر گرفت اما به دلیل عدم قطعیت در دســته سایر قرار 

داده شده است.
در ۹۲.۵ درصد این خانه ها فقط یک خانواده در هر واحد ساکن است و در ۷.۵ 

درصد باقیمانده چند خانواده در یک خانه ساکنند.
براساس این بازنمایی غیرواقعی از زندگی اجتماعی مردم، تماشای سریال هایی از 
این دست، رفته رفته جای خود را به عمیق تر شدن حسرت ها می دهد و ذهنیتی که 
برای مخاطب می سازد الزاماً دستیابی به آن جایگاه اقتصادی است؛ جایگاهی که در 

واقعیت در حداقلی ترین شکل ممکن وجود دارد.
اولین نمایشگاه رسانه های صوت و تصویر فراگیر 

برگزار می شود
اولین نمایشگاه رســانه های صوت و تصویر فراگیر ایران، توسط سازمان ساترا 

برگزار می شود.
سعید مقیسه، رئیس ساترا در نشســت رسانه ای گفت: برای اولین بار قرار است 
نمایشگاه »رصتا« )رسانه های صوت و تصویر فراگیر ایران( برگزار شود. این رویداد در 
محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران از ۱۱ تا ۱۴ اسفند ماه، برگزار خواهد شد. 
شــرکت کنندگان این نمایشگاه سکوهای دارای مجوز از ساترا، معاونت های تولیدی 
ســازمان صدا و سیما، شتابنده ها و موسســات حامی صنعت صوت و تصویر فراگیر 

هستند.
وی تاکید کرد: به غیر از فعالان صنعت صوت و تصویر، اپراتورهای مراکز داده، 
اپراتورهای تلفن همراه و پیام رسان ها دعوت شده اند که در خدمت شان خواهیم بود. 
در این  نمایشگاه علاوه بر اینکه سکوهای دارای مجوز از ساترا خدمات خود را معرفی 
و عرضه خواهند کرد، خود ساترا هم خدماتی را ارائه خواهد کرد که این موارد شامل 
مشــاوره صدور مجوز، مشاوره حقوقی، آشنایی با تنظیم گری داده محور، آشنایی با 
فعالیت های تنظیم گری اجتماعی ساترا، آشنایی با فعالیت های تنظیم گری اقتصاد 

محور و تنظیم گری محتوایی ساترا خواهد بود.
مقیســه درباره اهداف برگــزاری نمایشــگاه »رصتا« توضیــح داد: از اهداف 
برگزاری این نمایشــگاه می توان به همگرایی و هم افزایی بین فعالان و ذی نفعان و 
حمایت کنندگان رسانه های صوت و تصویر فراگیر، ارتباط با متخصصان حوزه رسانه، 
شناســایی ظرفیت های بالقوه و بالفعل، انتقال  تجربه، جریان  ســازی برای تولید و 
توســعه تاثیرگذار، حمایت های مادی و معنوی از رسانه های صوت و تصویر فراگیر، 
ایجاد فضای رقابت رسانه ای بین تولیدکنندگان و توزیع کنندگان رسانه ای، تبیین و 
تنویر افکار عمومی نسبت به حقوق کاربران، بازاریابی و بازار سازی و عرضه اقتصادی 

تولیدات به نفع تولید کنندگان اشاره کرد.
در ادامه حمیدرضا نوابی دبیر نمایشگاه رصتا درباره میزان استقبال رسانه ها از 
این نمایشــگاه گفت: تاکنون تعداد ۹۶ پلتفرم برای حضور در این نمایشگاه ثبت نام 
کرده اند که ۸۰ درصد آنها از تهران و ۲۰ درصد از شهرســتان ها هســتند و تمامی 

هزینه های ایاب و ذهاب و اسکان سکوهای شهرستانی با ساترا است.
وی ادامه داد: برگزاری این نمایشــگاه رویداد جدیدی اســت که در ساترا رقم  
می زنیم. ما با برگزاری این نمایشــگاه همچنان رویکرد حمایتی خودمان را پیگیری 
می کنیم. از طرفی بخش های مختلف سازمان صدا و سیما هم حضور خواهند داشت 
که می توان با آنها همگرایی و هم افزایی داشــت و از تجربه آنها استفاده کرد. یکی از 

اتفاقات خوب نمایشگاه این است که پلتفرم ها می توانند خودشان را معرفی کنند.
محمدصادق افراسیابی معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ساترا نیز در این 

نشست حضور داشت و سخن گفت.
بی اعتنایی جشنواره برلین به زلزله ترکیه و سوریه

 جشــنواره فیلم برلین که همواره به دخالت در امور سیاســی ایران می پردازد 
و حتــی درحمایت از محکومان ضدامنیتی حرکات نمادین انجام می دهد، نســبت 
به درگذشــت و بی خانمان شــدن هزاران نفر از مردم در زلزله اخیر ترکیه و سوریه 

بی تفاوت است!
 ایسنا به نقل از ورایتی گزارش داد، »احمد بویاج اوغلو« رئیس جشنواره پرتقال 
طلایی ترکیه می گوید: مراســم افتتاحیه جشــنواره برلین با اوکراین شروع شد، با 
اوکراین به پایان رسید و مسائل ایران را مورد توجه قرار داد اما من فکر نمی کنم که 

آنها هرگز نامی از ترکیه برده باشند.
وی همچنین عنوان کرد: حتی پیش از وقوع زلزله هایی که تاکنون جان بیش از 
۴۳ هزار نفر را گرفته و ده ها هزار نفر را بی خانمان کرده نیز جامعه فیلم ترکیه، توجه 
خاصی از ســوی برلین و دیگر جشنواره های اروپایی نمی دید و صادقانه بگویم، اروپا 
در حال حاضر علاقه چندانی به ترکیه ندارد. ما به نوعی خارجی هستیم و در میان 
آثار جشنواره امسال هم تنها یک فیلم ترکی وجود دارد که نام کنایه آمیزی »اشکال 
فراموشی« دارد و حتی یک داور ترک نیز در میان اعضای هیئت داوران بریناله حضور 
ندارد. در همین حال، تولید آثار ســینمایی در ترکیه عملا متوقف شــده است زیرا 
شرکت های اصلی فیلم سازی تمام کاروان ها و تجهیزات روشنایی خود را به مناطق 
وقوع زلزله فرســتاده اند، منطقه وسیعی که شامل ۱۰ شهر در جنوب شرقی است. 
در حالی که بودجه دولتی از قبل هم عملًا وجود نداشــت، اکنون شرایط حتی بدتر 
خواهد بود. بنابراین، در آینده هیچ فرصتی برای تولید مشترک وجود نخواهد داشت.

حضور مدیران هنری سوریه در موزه دفاع مقدس 
جمعــی از مدیران هنری ســوریه که به دعوت حوزه هنری برای آشــنایی با 
 ظرفیت ها و دســتاوردهای هنری کشــورمان به ایران سفر کرده اند، دیروز یکشنبه

۳۰ بهمن از موزه دفاع مقدس، بازدید کردند.
در جریان این بازدید احمد طرفی، نماینده حوزه هنری انقلاب اسلامی در سوریه 
گفت: مدیران هنری ســوریه به دعوت حوزه هنری انقلاب اســلامی به کشورمان سفر 
کرده اند و در سفر چند روزه خود قصد دارند با ظرفیت های حوزه هنری انقلاب اسلامی 
آشنا شوند و در راستای ارتقا سطح فرهنگی و هنری بین دو کشور تلاش کنند. وی گفت: 
در این بازدیدها خلف المفتاح، مدیر مؤسسه بین المللی قدس، قسام غانم، رئیس اتحادیه 
هنرهای تجسمی سوریه، آقای عبدالمعطی، رئیس اتحادیه هنرهای تجسمی فلسطین در 

سوریه و خانم ریم قبطان، رئیس مرکز خط عربی در سوریه حضور دارند.

هدیه به خوانندگان
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اخبار ادبی و هنری

با حکم وزیر ارشاد

سید عباس حسینی 
رئیس  سازمان حج و زیارت شد

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی سید عباس حسینی را به 
عنوان معاون وزیر و رئیس جدید سازمان حج و زیارت منصوب کرد.

محمد مهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با توجه به 
اتمام مدت مأموریت ســید صادق حســینی ، با قدردانــی از زحمات وی در 
دورۀ مســئولیت، سید عباس حسینی را به عنوان معاون وزیر و رئیس جدید 

سازمان حج و زیارت منصوب کرد.
ســید عباس حسینی از مدیران پرسابقه ســازمان حج و زیارت با بیش 
از ۲۵ ســال سابقه مدیریت و امور اجرایی در مسئولیت های مختلف سازمان 
حج و زیارت است. این نخســتین مرتبه است که یکی از مدیران رشدیافته 
در بدنۀ این ســازمان از سطح کارشناسی تا مدیریت به ریاست این سازمان 

منصوب می شود.
مدیر حج و زیارت اســتان تهران، مدیر حج و زیارت استان چهارمحال و 
بختیاری، مدیرکل برنامه ریزی تدارک و امور رفاهی ســازمان حج و زیارت، 
مدیرکل اســکان و تغذیه، مســئول ســتاد مناطق در مکه و مدینه، ریاست 
و عضویــت کمیســیون های مختلف حج و عمره و عتبات از جمله ســوابق 

رئیس جدید سازمان حج و زیارت است.

صفری: توسعه كریدورهای ارتباطی 
اولویت اصلی كشور است

معاون اقتصادی وزارت خارجه در نشســت همایش ملی توسعه 
ســواحل مکران با بیان اینکه ایجاد و توسعه کریدورها اهمیت ویژه 
دارد، از همراهی و سرمایه گذاری کشورهای منطقه و همسایه در این 

کریدورها خبر داد.
هشــتمین پیش نشســت چهارمین همایش ملی توســعه با محوریت 
دیپلماســی اقتصادی در مدل توسعه ســواحل مکران روز دوشنبه در مرکز 

مطالعات وزارت امور خارجه برگزار شد.
در این پیش نشست »مهدی صفری« معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت 
خارجه، با اشــاره به اینکه مکران از جاسک تا چابهار امتداد دارد، گفت: در 
این محدوده به دلیل نزدیکی به تنگه هرمز می توان کشــورهای خارجی را 
به سرمایه گذاری در این منطقه تشویق کرد. بسیاری از کشورها مانند هند، 
چین و روســیه برای سرمایه گذاری در خشــکی و آب در چابهار علاقه مند 

هستند.
معاون اقتصادی وزارت خارجه با بیان اینکه هدف از رشد مکران افزایش 
صادرات به کشــورهای هدف اســت، گفت: اقتصاد دریــا در حوزه آبزیان و 
بنادر بســیار مهم بوده و یکی از اهداف صادراتــی ایران در بخش آبزیان به 
چین اســت. در این حوزه نسبت به سال گذشته ۶۷ درصد افزایش صادراتی 

داشتیم که ۹۲ درصد آن به چین بوده است.
وی گفت: چین بیش از ۵۰۰ هزار تن میگو نیاز دارد که تاکنون ۳۲ هزار 
تن به این کشــور صادر کردیم و مجوز صادرات ۵ تا ۶ نوع ماهی را از چین 

دریافت کردیم که قابلیت صادرات ۵۰۰ هزار تن را دارد.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت خارجه با اشاره به این نکته که چابهار 
منطقه خاص با مجوز خاص اســت که مورد تحریم هم نیســت، یادآور شد: 
سال ۹۳ قرار بود هندی ها سرمایه گذاری کند اما متاسفانه در جهتی حرکت 
نکردیم که آنها را جذب کنیم، قرارداد پایداری امضا نشــده و مدام در حال 
طول کشیدن است که باید هرچه زودتر بستر سرمایه گذاری هندی ها را در 
چابهار تقویت کنیم و به ثبات برسانیم. تا بتوانیم کریدور شمال جنوب را که 

یک پایه آن هندی ها هستند، شکل دهیم.
وی در ادامــه جذب ســرمایه در حوزه بنــادر، آبزیان، پتروشــیمی و 
پتروپالایشــگاه را از اهداف اقتصاد دریا دانســت و گفت: ساخت بنادر برای 
کریدورهــا اهمیت ویــژه دارد و عمان، قطر، امارات برای کریدور شــمال و 

جنوب کشورهای آسیای مرکزی و روسیه در کنار ما هستند.
صفری افزود: ازبکســتان، قزاقستان، تاجیکستان و ترکمنستان به ایجاد 
پایگاه لجستیکی در چابهار به منظور صادرات کالاهای خود به هند و عمان 

علاقه مند هستند.
معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت خارجه مشکل عمده در منطقه چابهار 
و مکران را مبادله کالا با کامیون و هزینه بالای آن دانست و گفت: امیدواریم 
راه آهن چابهار- زاهدان هرچه زودتر تکمیل شود تا ارتباط کریدور شمال و 

جنوب را به آسیای مرکزی شکل دهیم.
وی با بیان اینکه ســاخت و توسعه کریدور برای ایران بسیار مهم است، 
توضیح داد: کریدور شــمال و جنوب فقط به روســیه نیست، بلکه به قفقاز- 
دریای ســیاه و سپس اروپا است و مدتی اســت ارتباط این مسیر از طریق 
چابهار-پاکســتان-آذربایجان- ارمنستان-گرجســتان- ترمینال های دریای 

سیاه و بلوک شرق اروپا ارتباط کاری برقرار شده است.
مهدی صفری با بیان اینکه مسیرهای کشتیرانی به چین، هند، عمان و 
قطر از طریق چابهار راه اندازی شده است، گفت: چینی ها در شاهراه ارتباطی 
خود سه مسیر را در نظر گرفته اند؛ مسیر شمال از طریق روسیه، مسیر ایران 
و مســیر جنوب. به دلیل برخی کم کاری ها مســیر ترانزیتی به باکو منتقل 
شــده بود که تلاش کردیم در قراردادهای اخیر با چین مسیر ترانزیت را به 

ایران بازگردانیم.
وی ادامــه داد: هفده هزار قطار در ســال از چین بار بــه اروپا جابه جا 
می کند که هفت هزار از آنها از طریق کاسپین بود که از طریق اوکتائو انجام 
می شــد. با تلاش های انجام شده قرار است این جابه جایی از طریق سرخس 
انجام شــود که برای این منظور واگن اختصاص یافته و امیدوارم بین ۴تا ۵ 

هزار از آن  را از طریق ایران به اروپا انتقال دهیم.
صفری افزود: در مسیر سوم هم ایران تلاش می کند تا بیشترین استفاده 
را داشته باشد و با برنامه کشتیرانی مرتب اولین کشتی چینی ها وارد چابهار 

شد.
صفری با بیان اینکه کوتاهی های قبل ســبب شده که ایران از تبادلات 
گندم بین پاکســتان و افغانستان عقب بماند، گفت: با تلاش های انجام شده 
اولین محموله های صادر شده به افغانستان از طریق چابهار انجام شد. اگر این 
تلاش ها انجام نشود، کشورهای دیگر مسیر مبادلاتی را در اختیار می گیرند.
معاون اقتصادی وزارت خارجــه توضیح داد: چینی ها تلاش می کنند از 
مرز ۴۲ کیلومتری خود با افغانســتان برای ارتباط استفاده کنند. پس ما هم 
باید با ایجاد تشویق و تغییر تعرفه گمرکی از انحراف مسیر مبادلات تجاری 

و حذف ایران از این مسیرها جلوگیری کنیم.
به گزارش ایرنا، در هشــتمین پیش نشســت همایش ملی توسعه ملی 
توسعه سواحل مکران »محمدحسن شیخ الاسلامی« رئیس مطالعات سیاسی 
و بین المللی وزارت امور خارجه و »خلیل شیرغلامی« معاون پژوهشی مرکز 
مطالعات سیاســی و بین المللــی وزارت امور خارجه، امیــر دریادار علیرضا 
محمدی معاون لجســتیک نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران و 
شماری از کارشناسان و تحلیلگران حوزه روابط بین الملل و دیپلماسی حضور 

داشتند.

ضرورت تشویق صالحان
امام علی)ع( خطاب به مالک اشتر: »هرگز نیکوکار و بدکار 
در نظرت یکسان نباشند، زیرا نیکوکاران در نیکوکاری بی رغبت 
و بدکاران در بدکاری تشویق می گردند. پس هرکدام از آنان را 

براساس کردارشان پاداش ده.«
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پای درس علی)ع(

در نشست بررسی روابط راهبردی تهران – پکن بیان شد

ایران و چین هردو طرفدار گذار از اروپا و آمریکا هستند
عضو هیئت علمی دانشــگاه امــام صادق )ع( در 
نشست بررســی روابط راهبردی تهران – پکن اظهار 
داشت: اتفاقات مهم در قرن جدید در آسیا رخ می دهد 
و وزن اروپا در معادلات بین المللی کم شده است. اروپا 
حتی در رتبه بندی آمریکا هم تنزل پیدا کرده اســت، 
پس هم ایران و  هم چین طرفدار گذار از اروپا و آمریکا 

هستند. 
نشست بررسی تاثیر روابط راهبردی تهران- پکن بر نظام 

بین الملل روز دوشنبه )۱ اسفند( برگزار شد.
مهدی خورســند تحلیلگر مســائل چین و اروپا در این 
نشســت با اشــاره به تغییرات دو قطبی جهان گفت: اتفاقات 
و فجایع انســانی که در بلوک شرق اتفاق افتاد را اگر مطالعه 
کنید به مختصات دوران گذار می رســید، بعضی ها معتقدند 
دوران جنگ سرد، دوران گذار از جهان دو قطبی بودن است. 
برخلاف تصورات موجود، روسیه از سال ۱۹۹۱ تا ۱۹۹۴ تغییر 
رویکرد می دهد و با رویکرد جدیدی تعاملات خود را پیش برد. 
وی افزود: چین، روســیه و جمهوری اســلامی تحولات 
جدیــدی را در جهان رقم زدند. یک قدرتی به وجود آمده که 

هم می گوید رژیم صهیونیســتی باید از بین برود و هم باید از 
منطقه بروید. چین و روسیه نیز رویکردشان مقابله با ابزار های 
هژمون ســاز آمریکا بود. اولین رویکــرد منطقه ای نظام های 
تک بعدی در مقابل آمریکا ادامه همکاری در قالب ســازمان 

همکاری شانگهای و پیمان های منطقه ای بود.
خورســند با اشــاره به اقدامات چین و روسیه در مقابله 
با آمریکا گفت: چین و روســیه دو رویکــرد را به کار بردند، 
اولین رویکرد تقویت همکاری و ایجاد نهاد های منطقه ای بود 
و دومی نیز ایــن بود که در مقابله بــا دلار، مبادلات دلاری 
را کنار گذاشتند و بر حســب واحد پولی شان معامله کردند. 
دغدغه مهم روســیه در مقابله با غربی ها ایــن بود که اجازه 
ندهند ناتو گسترش پیدا کند. طرح صلح ابراهیم برای دست 
گذاشتن روی عمق استراتژیک جمهوری اسلامی تشکیل شد 
و نزدیک ترین کشــور های عرب خلیج فارس نزدیک ایران نیز 

وارد این پیمان شدند.
تحلیلگر مســائل چین و اروپا ادامه داد: معتقدم در این 
دوران گذار اگر این بازیگران منتقد )روســیه، چین، ایران( در 
مقابل حربه آمریکا شکست بخورند شرایط بسیار سختی را در 

چهار دهه آینده تجربه خواهیم کرد. روس ها اگر در این جنگ 
شکست بخورند باید نفس ناتو را در آسیای مرکزی ببینم، ناتو 

ایجاد شده تا به این منطقه بیاید.
روح الامیــن ســعیدی عضو هیئت علمی دانشــگاه امام 
صادق )ع( نیز در این نشســت گفت: هم روســیه و هم چین 
طرفدار دوران گذار هســتند. همه معتقدند که قدرت کانون 
جهان دارد به شــرق برمی گردد و همچنین اتفاقات مهم در 
قــرن جدید در آســیا رخ می دهد و وزن اروپــا در معادلات 
بین المللی کم شــده اســت. اروپا حتی در رتبه بندی آمریکا 
هم تنزل پیدا کرده اســت، پس هم ایران و  هم چین طرفدار 
گذار از اروپا و آمریکا هســتند. جمهوری اسلامی و غرب نیز 

چالش هایی دارند و به نظر نمی آید این چالش ها حل شود.
عضو هیئت علمی دانشــگاه امام صادق )ع( با بیان اینکه 
اگر ما پیگیر اجرایی شــدن قرارداد ۲۵ ساله با چین نباشیم 
چینی ها خیلی پیگیر این موضوع نیســتند، افزود: نخبگان و 
اســاتید دانشگاه خیلی سر این قضیه که ما سراغ چین برویم 
اجماع ندارند؛ چون اجماع نخبگانی متمایل به ســمت غرب 

بوده و این به شدت فضای بی اعتمادی ایجاد می کند.

وی تصریح تاکید کرد: شک نکنید اگر جریان غرب گرا بار 
دیگر قدرت را به دســت بگیرد دوباره نگاه به شرق زیر سؤال 

می رود و ما به سمت غرب غش می کنیم.
روح الامین بیان کرد: رابطه ما با چین راهبردی نیست و 
نگاه چین هم با ما تاکتیکی نیست و اگر می خواهیم این نگاه 
راهبردی شود نیازمند تحول در سیاست خارجی هستیم که 

این رویه را در دولت سیزدهم هم نمی بینیم.
به گزارش دانشجو، ابراهیم متقی استاد روابط بین الملل 
دانشگاه تهران نیز در همین رابطه گفت: طرح مسائلی مانند 
وابستگی ایران به چین کاملا ژورنالیستی و ایران اینترنشنالی 
اســت و دلیل آن این اســت که اجــازه ندهند همکاری های 
مثبتی بین دو کشور شکل بگیرد. نکته ای که باید به آن توجه 
داشــت این است که در تحلیل و رفتار نگاهمان این باشد که 
ما کی هســتیم و در چه شرایطی قرار داریم و طرف مقابل را 

نیز بشناسیم.
وی تصریح کرد: ما باید بدانیم به کدام کشــور ها اعتماد 
کنیم، اگر شما فقط به یک کشور خاص اعتماد کنید و با آن 

پیگیر برقراری ارتباط باشید با شکست مواجه خواهید شد.

رئیس جمهور تاکید کرد

هیچ گونه تصمیمی كه به افزایش غیرمنطقی قیمت كالا و خدمات
و بالا رفتن تورم منجر شود، پذیرفته نیست

آیت الله رئیسی گفت: هر تصمیمی که به افزایش 
غیرمنطقی قیمت کالا و خدمــات و بالا رفتن تورم 
منجر شود پذیرفته نیست و ستاد زیر نظر معاون اول 
رئیس جمهور موظف اســت تورم و بازار ارز و قیمت 

کالاهای اساسی را روزانه رصد و کنترل کند.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت دولت با 
اشــاره به سفر هفته گذشــته به چین و دستاوردهای مهم 
و توافق هــای راهبردی دو کشــور از جملــه در بخش های 
اقتصــادی و تجاری، بر لزوم تلاش همه جانبه مســئولان و 
دست اندرکاران بخش های مرتبط، برای اجرایی شدن هرچه 

سریع تر این تصمیمات و تحقق اهداف دو کشور در راستای 
گسترش و تقویت همکاری ها تاکید کرد.

رئیس جمهور همچنین با اشــاره به ایام پایانی ســال، 
تلاش بیــش از پیش وزیران و مدیران، دســتگاه ها را برای 
ایجاد ثبات در بازار و کنترل قیمت ها ضروری دانست و گفت: 
هر تصمیمی که به افزایش غیرمنطقی قیمت کالا و خدمات 
و بالا رفتن تورم منجر شــود پذیرفته نیست و ستاد زیر نظر 
معاون اول رئیس جمهور موظف است تورم و بازار ارز و قیمت 

کالاهای اساسی را روزانه رصد و کنترل کند.
رئیسی همچنین در این جلسه با تبریک فرارسیدن ماه 

پرفضیلت و ایام مبارک شعبان المعظم، ابراز امیدواری کرد، 
فیوضات این ماه هرچه بیشتر شامل حال مردم و مسئولان 

شود.
بررسی راهکارهای

 تقویت زیرساخت های اجرای سراسری طرح کالابرگ الکترونیک
همچنین در جلســه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به 
ریاست آیت الله رئیســی برگزار شد، نحوه تسویه بدهی های 
بانک ســپه ناشــی از اجرای طرح ادغام مــورد ارزیابی قرار 

گرفت.
در ادامه این جلســه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

از اجرای آزمایشــی طــرح توزیع کالابــرگ الکترونیک در 
شماری از استان های کشور گزارشی ارائه کرد و پیشنهادها 
و راهکارهای گســترش اجرا و تقویت زیرساخت های مورد 
نیاز برای اجرای کامل این طرح در سراســر کشور مطرح و 

بررسی شد.
در این جلسه همچنین گزارشی از اجرای طرح مدیریت 
هوشــمند توزیع یارانه آرد و نان، میزان صرفه جویی و نحوه 
توزیع آرد در استان های محل اجرای آزمایشی این طرح ارائه 
و درباره چگونگی تامین زیرســاخت ها و امکانات لازم برای 

اجرای سراسری آن بحث و تبادل نظر شد.

نتانیاهو: برای مهار ایران با عربستان سعودی رابطه برقرار می كنیم
نخست وزیر رژیم صهیونیستی اعلام کرد که این 
رژیم در راستای »مهار ایران«، تلاش دارد با عربستان 

سعودی رابطه برقرار کند.
به گزارش فارس، »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم 
صهیونیســتی در کنفرانس رؤســای ســازمان های یهودی 
آمریکایــی در قدس اشــغالی به تمجید از برقــراری روابط 

)علنی  سازی روابط( با دولت عربستان سعودی پرداخت.
به نوشــته وبگاه شهاب نیوز، نتانیاهو که غرق در بحران 
سیاسی است، مدعی شــد که جهان عرب »مقابله با تهدید 
ایــران« را اولویت خود می داند و این موضوع باعث همگرایی 

این کشورها با اسرائیل شده است.
به نظر می رسد که منظور نتانیاهو از جهان عرب، صرفا 
چند کشور سازشگر باشد و او این گونه موج نفرت از صهیونیسم 

در جهان عرب را نادیده گرفته است.
نخست وزیر رژیم صهیونیستی سپس به گام های برداشته 
شده در راستای علنی  سازی روابط با دولت سعودی اشاره کرد 
و ادعا کرد که برقراری روابط با ریاض یک رویداد تاریخی برای 

جایگاه اسرائیل در خاورمیانه است.
او افــزود: حرکت به ســوی برقراری روابط حســنه با 
عربستان سعودی را همراستا با هدف توقف تهدیدات ایران 
پیش می بریم و این دو هدف به یکدیگر مرتبط هستند به 
شکلی که در صورت رابطه با سعودی ها همکاری تنگاتنگی 
بــرای مهار ایران شــکل خواهد گرفت و اگــر این اهداف 

محقق شــود، یک پرش بسیار مهم انجام داده ایم. نتانیاهو 
درخصوص چشم انداز اقتصادی رابطه رژیم صهیونیستی و 
عربستان ســعودی نیز گفت: یکی از احتمالات اقتصادی 
اتصال شــبه جزیره عربی به بندر حیفا از طریق یک خط 
آهن از سمت اردن است. این طرح به خطوط راه آهن دوره 
عثمانی که بخشی از آن از حیفا و بیت شون عبور می کرد، 

متمرکز خواهد بود.
او همچنیــن گفت که در صورت برقــراری رابطه میان 
تل آویو و ریاض، ممکن اســت خــط لوله نفت به جای عبور 
از دریای ســرخ برای ورود به مدیترانه از فلســطین اشغالی 

عبور کند.
نخســت وزیر منفور رژیم صهیونیســتی سپس به نتایج 
سیاسی توافق سازش میان ریاض و تل آویو پرداخت و مدعی 
شــد: اسرائیل هرگز کشوری منزوی در شرق مدیترانه نبوده 
اســت که در میان کشــورهای غیر  هم پیمان محاصره شده 
باشــد، بلکه در یک هم پیمانی ژئوپلتیکی فعال با کشورهای 
مهم عربی به سر می برد و این مسئله در نهایت امر به نزاع ما 

با فلسطینی ها پایان خواهد داد.
ادعای نتانیاهو درخصوص جایگاه رژیم صهیونیستی در 
منطقه و حل موضوع فلسطین از مجرای توافقات سازش در 
حالی است که چندی پیش روزنامه  هاآرتص در گزارشی نوشت 
کــه این توافقات منجر به ادغام و حضور این رژیم در منطقه 

عربی بدون حل مسئله فلسطین نشده است.

عدم موفقیت سیاست سازش با کشورهای عربی و عدم 
ادغام رژیم صهیونیســتی در جهان عرب در حالی است که 
افکار سنجی های صورت گرفته از میان کشورهای عربی این 

مسئله مهم را تأیید می کنند.
در این راســتا وبگاه انگلیســی »اخبار یهودی« در ماه 
دســامبر ۲۰۲۲ در گزارشــی درباره نتایج یک نظرسنجی 
صــورت گرفته از ۱۴ کشــور عربی خبــر داد که ۸۴ درصد 
ساکنان این کشورها با عادی  سازی روابط با رژیم صهیونیستی 

مخالف هستند.
اما درخصوص روابط رژیم صهیونیســتی و عربســتان 
ســعودی، به اذعان همه محافل سیاســی و رسانه ای چنین 
رابطه ای با قدرت در جریان اســت و صرفا رســمی نیست و 

انواع همکاری های اقتصادی تا نظامی و امنیتی وجود دارد.
پیش تر نتانیاهو با تاکید بر اینکه مسئله پیوستن عربستان 
به روند عادی  ســازی فقط نیازمند زمان است، گفته بود که 
برقراری روابط توسط بسیاری از کشورهای عربی با تل آویو، 
از جمله امارات، بحرین، مغرب و سودان بدون اطلاع و رضایت 
ریاض نبوده است؛ چرا که عربستان تاثیرگذارترین کشور در 

جهان عرب است.
گزافه گویی دیپلمات آمریکایی علیه ایران

به گزارش فارس، سفیر ایالات متحده در فلسطین اشغالی 
با گزافه گویی علیه ایران گفت که همه گزینه ها روی میز است.
به نوشــته وبگاه »تایمز اســرائیل«، »تام نایدز« سفیر 

آمریکا در فلسطین اشغالی روز یکشنبه در نشستی در شهر 
»قدس اشغالی« گفت: هیچ فرصتی برای بازگشت ما به میز 

مذاکره وجود ندارد.
سفیر آمریکا در فلسطین اشغالی ادامه داد: همان طور که 
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا گفته، ما کنار نخواهیم ایستاد 
که شاهد دستیابی ایران به سلاح اتمی باشیم. همه گزینه ها 
روی میز اســت و اسرائیل می تواند و باید هر کاری که برای 
مقابله با آن نیاز دارد انجام دهد و ما از آنها حمایت کرده ایم.
این در حالی اســت که »آمیچای چیکلی« وزیر راست 
افراطی امور یهودیان خارج از فلسطین اشغالی از حزب لیکود 
روز یکشنبه به سخنان تام نایدز سفیر آمریکا در تل آویو که از 
»بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر این رژیم خواسته بود در تغییر 

نظام قضایی این رژیم تند نرود، واکنش نشان داد.
او به شــبکه صهیونیســتی کان گفت: به سفیر آمریکا 
می گویــم، خودت ترمز بگیر و به کار خودت برس. در این جا 
حاکم نیســتی که در موضوع اصلاحات قضایی دخالت کنی. 
خوشحال خواهیم شــد که درباره مسائل خارجی و امنیتی 

با شما گفت وگو کنیم اما به دموکراسی ما احترام بگذارید.
به نوشته تایمز اسرائیل، تام نایدز در ادامه اتهام زنی علیه 
ایران در زمینه ساخت بمب اتمی گفت: تهدید ایران هسته ای 
فقط مختص اسرائیل نیست بلکه برای خاورمیانه و آمریکا هم 
هست. ما روی این موضوع متمرکز هستیم. همکاری اسرائیل 

و آمریکا در قبال ایران بی سابقه است.

در سالن اجلاس سران

دومین روز از رقابت های مسابقات بین المللی قرآن برگزار شد
دومین روز سی و نهمین دوره مسابقات بین المللی 
قرآن کریم جمهوری اســلامی ایران در بخش بانوان با 
حضور بانوان قرآنی در سالن اجلاس سران برگزار شد.

روز دوم از ســی ونهمین دوره مسابقات بین المللی قرآن 
کریم در رشته های حفظ و ترتیل قرآن کریم در بخش بانوان 
صبح دیروز، یکم اســفندماه با اجرای همزمان الهام غفاری و 

علیا مسگر، مجری شبکه الکوثر آغاز شد.
برنامه روز دوم مســابقات با قرائــت قاری افتخاری غزاله 
ســهیلی زاده، دارنــده رتبه نخســت مســابقات بین المللی 
دانشجویان ایران و عراق، نخبه قرآنی و جوان برتر استان البرز 
در سال ۹۷ آغاز و در ادامه کلیپی که به معرفی هیئت داوران 
در بخش بانوان اختصاص داشت پخش شد که به این ترتیب 
معرفی شدند؛ رئیس هیئت داوران مائده ادیب زاده، ناظر فنی 
زینب آقایی، صحت حفظ زهــرا صریحی نژاد، مریم عادل نیا، 
بلقیس حرب از لبنان، تجوید معصومه عباسی نظری و محبوبه 
کاتب، صوت سمیه هیبتیان، رمله مکی از بحرین، لحن سمانه 
کوچکــی و بدریه العبدلی از کویت، وقف و ابتدا مریم خطیب 

و زینب السالم.
از بخش های جانبی این مسابقات، غرفه های استعدادیابی 
مجری گری مسابقات و محافل قرآنی، مشاوره تخصصی حفظ 
و قرائت قرآن کریم، مشــاوره وقف قرآنی، مشــاوره خانواده و 

جمعیت، پاسخگویی به سؤالات شرعی بانوان و پاسخگویی به 
سؤالات دینی و قرآنی و بخش ویژه کودکان و نوجوانان بود.

مرحله نهایی سی ونهمین دوره مسابقات بین المللی قرآن 
جمهوری اســلامی ایران از شــنبه، ۲۹ بهمن ماه، همزمان با 
مبعث پیامبر اکرم)ص( در ســالن اجلاس ســران کشورهای 

اسلامی آغاز شد.
مرحله نهایی این مسابقات با حضور ۵۲ شرکت کننده از 

ایــران و ۳۳ کشــور دیگر در دو بخش بانــوان و آقایان و در 
رشته های قرائت تحقیق، قرائت ترتیل و حفظ کل قرآن برگزار 
می شــود. مراحل مقدماتی این مسابقات طی ماه های گذشته 
با شرکت نمایندگانی از ۸۲ کشور به صورت مجازی برپا شده 

است.
همچنین رقابت های بخش بانوان این رویداد بزرگ قرآنی 
ایران اســلامی در حوزه مسابقات، طی روزهای یکشنبه، ۳۰ 

بهمن تا دوم اســفند هر روز از ســاعت ۸:۳۰ تا ۱۲ و بخش 
آقایان در همان روز از ســاعت ۱۵ تــا ۲۱ در حضور اعضای 

هیئت داوران این دوره برپا می شود.
ورود عموم علاقه مندان به ســاحت قرآن کریم در سالن 
اجلاس سران آزاد است. )مقرر شد عوامل اجرایی سی ونهمین 
دوره مسابقات از درب شرقی سالن اجلاس سران و مدعوین از 

درب غربی سالن اجلاس ورود داشته باشند(

سخنگوی شورای نگهبان گفت: نظام جمهوری 
اسلامی نشان داده که در زمینه های مختلف حرف 
برای گفتن دارد. از این رو یکی از دلایل دشمنی با 
ایران، تقابل گفتمانی نظام جمهوری اسلامی ایران 

با نظام سلطه است.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان، 
دکتر هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و ســخنگوی 
شــورای نگهبان در همایش بصیرتی شبکه ناظران این 
شــورا در اســتان البرز که با حضور حــدود ۷۰۰ نفره 
ناظران برگزار شــد، با گرامیداشــت ســالروز پیروزی 
انقلاب اسلامی اظهار داشت: با پیروزی انقلاب اسلامی 
برنامه های نظام ســلطه به هم خــورد. نظام جمهوری 
اسلامی نشان داده که در زمینه های مختلف حرف برای 
گفتــن دارد. از این رو یکی از دلایل دشــمنی با ایران، 
تقابــل گفتمانی نظام جمهوری اســلامی ایران با نظام 

سلطه است.
طحان نظیف به موضوع مردم سالاری دینی پرداخت 
و گفت: برخی مکاتب نقشــی برای مردم در حکمرانی 
قائل نیســتند، اما جمهوری اسلامی حرف نویی مطرح 
کرد. »مردم سالاری دینی« در عنوان و محتوا بر جایگاه 
مردم تاکید دارد و مردم در نظام سیاســی مشــارکت 

دارند.
سخنگوی شــورای نگهبان اظهار داشت: ارائه مدل 
مردم ســالاری دینی از ســوی نظام جمهوری اسلامی 
نشــان می دهد که این نظام در عرصه سیاســی قابلیت 

اسوه و الگو شدن دارد.

وی با بیان اینکه قانون اساسی مهم ترین سند نظام 
جمهوری اسلامی ایران اســت، گفت: قانون اساسی بر 
ابتنــاء قوانین و مقررات بر موازین اســلامی تاکید دارد 
بدین معنا که اگر مصوبات مجلس مغایر شــرع و قانون 

اساسی باشند، تبدیل به قانون نخواهند شد.
سخنگوی شورای نگهبان درباره بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی هم بیان داشت: بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی در 
چهل سالگی انقلاب توســط مقام معظم رهبری منتشر 
شــد. ایران پس از چهل سالگی وارد دوره جدیدی شده 

و در راستای ایجاد تمدن نوین اسلامی گام برمی دارد.
طحان نظیف درباره جهــاد تبیین نیز گفت: جهاد 
تبیین دارای ابعاد و زوایای مختلفی اســت. ملت ایران 
شایسته بهترین هاست اما دشــمنان نمی خواهند ملت 
ایران پیشــرفت کنند یا اینکه می خواهند پیشرفت های 
ایــران را کم ارزش نشــان بدهند. احصــا و معرفی این 
پیشرفت ها کمترین کاری است که می توان در راستای 

جهاد تبیین انجام داد.
عضو شــورای نگهبان خاطرنشان کرد: هیاهویی که 

در دنیا به وجود آمده به دلیل برهم خوردن قواعد بازی 
دشــمنان است. از این رو از روش هایی همچون تحریم، 
اغتشاش، آشــوب و... استفاده می کنند تا نگذارند مردم 

ایران در مسیر رشد و پیشرفت حرکت کنند.
وی اظهار داشــت: در دوره پهلوی رؤسای مستکبر 
کشــورها بدون اطلاع وارد ایران می شدند و مجلس آن 
دوران قوانین ذلیلانه ای تصویب کرد اما امروز به برکت 
انقلاب، دیگر کشورها به قدرت نظام جمهوری اسلامی 

ایران معترف هستند.

حضرت امام خمینی )ره(: ای مستضعفان جهان! برخیزید 
و هم پیمان شوید و ستمگران را از صحنه برانید که زمین 

از خداست و وارث آن مستضعفانند.

سخنگوی شورای نگهبان:

یکی از دلایل دشمنی با ایران
تقابل گفتمانی نظام جمهوری اسلامی با نظام سلطه است

معاون آموزش حوزه هــای علمیه از آغاز پذیرش 
حوزه های علمیه از روز دوشــنبه خبر داد و به تشریح 

جزئیات آن پرداخت.
حجت الاسلام والمسلمین رســتم نژاد در نشست خبری 
با اصحاب رسانه که در ســالن جلسات آیت الله حائری مرکز 
مدیریت حوزه های علمیه برگزار شــد، با اشاره به شروع ایام 
پذیــرش حوزه های علمیه اظهار داشــت: پذیرش حوزه های 
علمیه طبق معمول سال های گذشته از روز دوشنبه آغاز شده 

است.
وی افــزود: زمان ثبت نام و پذیــرش حوزه های علمیه از 
دوشنبه ۱ اسفندماه ۱۴۰۱ آغاز شده و تا پایان اردیبهشت ماه 

۱۴۰۲ ادامه خواهد داشت.

حجت الاســلام والمســلمین رســتم نژاد بیان داشــت: 
متقاضیان ثبت نام در حوزه های علمیه می توانند برای کســب 
اطلاعات بیشــتر و جهت ثبت نام به ســایت معاونت آموزش 

حوزه های علمیه مراجعه کنند.
وی ابراز کرد: پذیرش حوزه های علمیه از سه مقطع پایه 
۸ متوسطه اول و پایه ۱۲ متوسطه دوم و از میان دانشگاهیان 
خواهد بود که این سه مقطع می توانند در حوزه های علمیه و 

مدارس علمیه سفیران شرکت کرده و پذیرش شوند.
معــاون حوزه های علمیه گفت: افرادی که دارای شــرایط 
عمومی هســتند، می توانند در این دوره ثبت نام کنند و افرادی 
کــه دارای برتری های خاص مثل حافظ قرآن کریم، نهج البلاغه 
و دیگر صلاحیت ها می باشــند در پذیــرش حوزه های علمیه از 

اولویــت برخــوردار خواهند بود. وی در ادامه افــزود: ثبت نام و 
پذیرش افراد در حوزه های علمیه نیازمند طی فرآیند لازم است 
که بعد از ثبت نام باید گذرانده شــود و افرادی که ثبت نام کنند، 
بعد از سپری شدن این فرآیند مورد پذیرش قرار خواهند گرفت.
حجت الاســلام والمســلمین رســتم نژاد بــا اشــاره به 
هجمه های فرهنگی دشــمنان علیه انقلاب اســلامی اظهار 
داشــت: حوزه های علمیه باید در برابر هجمه های دشمنان و 
شبهات موجود پاسخگو باشند و برای پاسخگویی به شبهات 
و هجمه های دشــمنان نیاز به سربازهای در میدان است که 
بهترین مکان هایی که می توانند سربازهای لازم را برای مقابله 
با دشــمنان و هجمه های فرهنگی آنان تولید و تربیت کنند 

حوزه های علمیه هستند.

معاون آموزش حوزه های علمیه خبر داد

پذیرش حوزه های علمیه برادران آغاز شد


